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Duben laškuje,
sedlák za pluhem hubuje.

Zastupitelstvo obce
17. zasedání zastupitelstva obce se konalo

17.2.2005 za účasti 14 členů ZO. Zahájil je starosta
Mgr. Mareš v 19:00 hodin a seznámil přítomné
s programem jednání. Bod 17. - prodej učitelských
bytovek byl přesunut do různého. Zapisovatelkou
byla jmenována Ivana Pešková. Ověřovateli zápisu
byli zvoleni paní Ing. Dagmar Pavlíková a pan Josef
Machát, do návrhové komise pak paní Zuzana
Hloušková a pan Jan Stehno.

Pan Ing. Jiří Chloupek seznámil s kontrolou plnění
usnesení z 16. zasedání ZO.

Starosta byl v bodě 3a) pověřen podepsáním
smlouvy s Úřadem pro zastupování státu
ve věcech majetkových na odkoupení pozemků,
v bodě 3b) byli starosta a místostarosta pověřeni
jednáním ohledně smlouvy o půjčce s firmou MIK
BOHEMIA a v bodě 3c), aby jednali
s Mgr. Karmazínem o ceně za pozemky. Výše
uvedené úkoly byly splněny.

Místostarosta RNDr. Luděk Sklenář podal zprávu
o činnosti rady obce v období od 16. zasedání
zastupitelstva do dnešního dne. Rada zasedala
celkem 4x, 27.12.2004, 10.1., 24.1. a 7.2.2005.
Účast všech radních byla 100%. Členové ZO neměli
k přednesené zprávě žádné dotazy ani připomínky.

Starosta informoval o návrhu na změnu stanov
Svazku vodovodů a kanalizací - objevil se návrh
který by lépe zohlednil počty obyvatel
v jednotlivých obcích. Aby větší města nemohla
přehlasovat ostatní členy, je v návrhu podmínka,
že s usnesením musí souhlasit nadpoloviční většina
členů Svazku. Starosta byl pověřen, aby na valné
hromadě hlasoval pro úpravu počtu hlasů obcí
nad 5000 obyvatel s dodatkem odsouhlasení
nadpoloviční většinou členů.

V dalším bodě se jednalo o odměnách
zastupitelům podle nařízení vlády č. 697/2004 Sb.,
které musí být schváleny zastupitelstvem. Byly
navrženy a také schváleny odměny ve výši
1170,- Kč pro člena RO, 1010,- Kč pro předsedu
výboru nebo komise, 830,- Kč pro člena výboru
nebo komise, 420,- Kč pro členy ZO.

Mgr. Mareš seznámil s tím, že z jednání starostů
ve Šlapanicích vzešel návrh na založení
„Mikroregionu Šlapanicko“ z důvodu snazšího
získávání dotací z EU. Měli bychom se rozhodnout,
zda chceme být jeho členy. Bylo dohodnuto,
že zastupitelstvo pověří starostu a místostarostu,
aby získali další podklady pro vstup do mikroregionu.

Společnost Kordis JMK zaslala návrh Dodatku
č. 2 ke Smlouvě o zajišťování financování systému
IDS JMK. Finanční podmínky se nemění,
ZO odhlasovalo schválení dodatku.

Dále místostarosta seznámil s informací
Pozemkového fondu ČR, že obec může požádat
o převod pozemků, které jsou vlastnictvím ČR a
ve správě fondu. V našem případě se jedná
o pozemky u restaurace U nádraží, p.č. 3144 PK
(výměra 1721 m2), p.č. 861/2 (192 m2), p.č. 861/3
(196 m2), p.č. 2011 (334 m2), p.č. 1014/2 PK
(1666 m2), p.č. 2272/4 PK (27 m2), p.č. 409/13

(325 m2), které jsou veřejnou zelení, takže mohou
být převedeny případně bezúplatně. Zastupitelé
souhlasili s tím, že chceme pozemky převést
do majetku obce.

Mgr. Mareš sdělil, že nám byla nabídnuta
spolupráce s Městskou policií Šlapanice v oblasti
zajišťování bezpečnosti obyvatel včetně prevence.
Jednalo by se o měření rychlosti, kontrolu parkování,
usměrňování dopravy při různých akcích, kontrolu
pořádku atp. Zastupitelé se dohodli, že budeme dále
jednat s Městem Šlapanice ohledně veřejnoprávní
smlouvy o činnosti Městské policie Šlapanice
na území naší obce, zejména v měření rychlosti a
zjištění bližších informací.

Místostarosta informoval o průběhu dalších
jednání s panem Mgr. Karmazínem, který nám nabízí
k odkoupení pozemky p.č. 1163/1 a 1164/2 u hřiště.
ZO o tomto jednalo už dvakrát, nyní pan
Mgr. Karmazín slevil na celkovou cenu
126.200,- Kč. Protože se jedná také o cestu kolem
dráhy, tzv. „Černý chodníček“, RO navrhuje
pozemky odkoupit, aby se narovnaly majetkoprávní
vztahy, což zastupitelstvo schválilo.

Starosta seznámil s tím, že Římskokatolická
farnost Střelice požádala o příspěvek na opravu
věžních hodin kostela a na přípojky vodovodu a
kanalizace pro budovu fary. Farnost může
investovat asi 140.000,- Kč a chybí jí asi
188.000,- Kč. Žádost přišla až po schválení
rozpočtu, proto RO doporučuje letos poskytnout asi
70.000,- Kč (pokud se je podaří ve stávajícím
rozpočtu ušetřit) přednostně na kanalizační a
vodovodní přípojku a hodiny opravit až v příštím
roce, členové ZO s tímto souhlasili.

Dále starosta předložil k projednání žádost firmy
Reality Nemo o souhlas s využíváním obecních
pozemků p.č. 409/1 KN a p.č. 4601/5 PK jako
přístupové cesty pro majitele pozemků v lokalitě
Žleby. Firma zde provádí geometrická měření
k zastavovacímu plánu Žleby II. Po konzultaci
s právníkem rada nedoporučuje dát souhlas,
komise stavební navrhuje řešit až územním řízením.
Odhlasovalo se, že firmě Reality Nemo nevyhovíme.

V dalším bodě se projednávala půjčka od firmy
MIK Bohemia na vodovod v ulici Za Humny. Půjčka
je na 250.000,- Kč s roční splatností a s úrokem
5%. RO doporučuje ke schválení. Ing. Fučík navrhl
vypustit čl. 5 na str. 2 o smluvní pokutě, jeho návrh
byl přijat. Bylo schváleno přijetí půjčky dle Smlouvy
o půjčce mimo čl. 5 na str. 2.

Návrh na žádost o dotace od státu - letos
naposledy je možné požádat o dotaci na další
rekonstrukci ZŠ nebo na výstavbu rozšíření
tělocvičny ZŠ. Na rekonstrukci ZŠ by se jednalo
o 100% dotace, na tělocvičnu v ceně asi 24 mil. Kč
bychom museli asi 30% financovat z peněz obce,
částka by se dala rozložit na 2 - 3 roky. Spolu
s žádosti musíme mít připraveny podklady
pro stavbu. Paní Mgr. Fialová doporučuje výstavbu
tělocvičny, byla by potřeba zejména pro školu,
neboť cvičení žáků v sokolovně je nevyhovující.
Bylo dohodnuto, že zastupitelstvo pověřuje
starostu a místostarostu připravením podkladů
pro žádost na státní dotaci na výstavbu rozšíření
tělocvičny ZŠ a také zpracováním varianty
rekonstrukce ZŠ.

Mgr. Mareš předložil několik návrhů
na pojmenování nové ulice za Vršovicemi:
Svitáčkova, U Vodojemu, Radostická, K Zámečku,
Poslední. Členové zastupitelstva doporučili oslovit
občany, aby navrhli název ulice sami - anketou
ve Zpravodaji a na Internetu.

Hospodářský výsledek - starosta seznámil s tím,
že 31.12.2005 bylo provedeno odborem kontroly
JMK přezkoumání hospodaření obce s výsledkem
„nebyly zjištěny chyby a nedostatky“. Výsledek
schválilo i ZO.

Zároveň byl zastupitelům předložen ke schválení
a také schválen výsledek hospodaření, závěrečný
účet obce a zápisy o inventarizacích a rozpočtové
opatření 0/2005.

V různém se řešily tyto body:
a) Kopírka na stavební úřad - dosavadní se již

nevyplatí nechat opravovat, je nutné zakoupení
nové. Nejvýhodnější nabídka je od firmy Stegos,
cena asi 42.000,- Kč, ZO schválilo její zakoupení.

b) DPS - rekapitulace změn prací do ukončení
stavby a jejich ocenění. Byla provedena důkladná
analýza všech prací, které je třeba provést
před dokončením stavby, tj. do konce května 2005.
Zastupitelstvu byl předložen úplný soupis změn
a prací navíc proti projektu. Ing. Fučík požadoval,
aby rekapitulace změn prací byla předložena
stavební komisi a jeho požadavek byl přijat. Následně
bude řešeno v zastupitelstvu. Starosta v tomto bodě
také informoval přítomné o kalkulaci cen v DPS
ve Šlapanicích a o tom, jak bude nájemné přibližně
vysoké u nás - vychází částka 4.414,- Kč na byt.

c) Lékařská služba první pomoci - Město
Šlapanice žádá, abychom se vyjádřili k nově
nabízeným variantám zajištění LSPP z důvodu
snížení dotace na letošní rok. Členové ZO se dohodli,
že přijmeme variantu č. 3 s připomínkami (chceme
zajistit výjezdy pohotovosti). Tato varianta
znamená, že LSPP bude ve Fakultní nemocnici
Brno-Bohunice, v dětské nemocnici v Brně-
-Černých Polích a v porodnici na Obilním trhu v době
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od 15:30 - 07:00 hod. v pracovní dny a ve dnech
pracovního klidu a o svátcích 24 hodin denně,
bez výjezdu lékaře.

d) Prodej učitelských bytovek - starosta navrhl,
aby byla schválena komise, která by stanovila cenu
za prodej bytů, které by předsedal předseda
kontrolního výboru, členy by byli předseda a
místopředseda stavební komise, předseda
finančního výboru a předseda a místopředseda
hospodářské, sociální a správní komise. Členové
zastupitelstva jeho návrh přijali. RNDr. Sklenář
upozornil, že se k problematice nebude vyjadřovat,
aby nenastal střet zájmů.

Z členů zastupitelstva měl pan Machát návrh
pověřit kontrolní výbor, aby dělal revizi úkolů ze ZO
a seznámil vždy s kontrolou úkolů.

V diskusi občanů měla paní Halmová požadavek
na přidání dalšího kontejneru na papír u nové
bytovky a dále ohledně rozmístění světel
u bytového domu, kde bydlí. Také vznesla dotaz,
kdy zde bude opraven chodník. Místostarosta
odpověděl, že rozvody na světla jsou již hotovy,
sotva půjde něco změnit, chodníky se opraví na jaře
podle finanční situace obce.

Návrh usnesení 17. zasedání Zastupitelstva
obce přečetla paní Hloušková a zastupitelstvo ho
schválilo.

Starosta obce poděkoval přítomným za účast a
ukončil zasedání ve 22:20 hodin.

Zapsala: Ivana Pešková

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala dvakrát, a

sice na 57. a 58. zasedání. Projednávala a řešila
následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 4/2005 (duben),
• firma SEKV s omluvou slíbila, že do konce první

poloviny dubna provede dokončení výměny,
tj. dodělání úprav chodníků po výkopech,
konečné odzkoušení osvětlení a rozhlasu,
kontrolu vykrytí poslechu rozhlasu a nakonec
předání všeho obci,

• prodloužení vodovodního řadu v ulici Za Humny
je již vodoprávně povoleno, se stavbou se začne
v dubnu,

• obec podala na úřad ÚZSVM žádost o převod
pozemků na volné ploše na křižovatce ulice
Na Hrázi a nám. Svobody naproti prodejně květin,

• DPS: dne 8.3.2005 se konal další z pravidelných
kontrolních dnů - č. 18.; projednával se
harmonogram dokončování prací, stavební
komisí byly upřesněny schválené vícepráce a
dále byl upřesněn rozsah a cena oprav
komunikace u DPS; vše se bude schvalovat na
nejbližším zasedání ZO,

• s fy E-on se podařilo dohodnout provedení
rozvodu NN na ulici Kozí Strana v zemi; nyní se
bude pracovat na projektu rozvodů NN spolu
s veřejným osvětlením v souladu s projektem
na opravu komunikace,

• občané z ulice Za Humny podali petici žádající
opravu komunikace; skutečně je v kritickém
stavu a při automobilovém provozu, který tam
panuje, je zde situace velmi špatná; RO
po poradě se stavební komisí zadá provedení
nejnutnějších úprav této komunikace v úseku
před rodinnými domy,

• projekt pro vodoprávní povolení na doplnění
vodovodních řadů v obci (Brněnská,
Nebovidská, V Uličce, Ve Dvoře, Jar. Svodody)
je dokončen, nyní se shání vyjádření dotčených
orgánů statní zprávy; zároveň se oslovují

občané přes jejichž pozemky vodovod povede,
aby vyslovili s vedením souhlas; během dubna
při projednávání vodoprávky svoláme občany
ke schůzce ohledně této stavby s projektantem,

• náš stavební úřad předává a zčásti již předal
stavební agendu týkající se Moravan na stavební
úřad MěÚ Šlapanice,

• lékařkou pohotovost (LSPP) mimo normální
ordinační hodiny našeho zdravotního střediska
bude zajišťovat nemocnice v Bohunicích a
v Černých Polích; informace o tom je v dalším
textu tohoto zpravodaje,

• zabývala se stavem komunikací v naší obci, jejich
opravami a čištěním, blíže ještě v tomto čísle,

• v rámci plnění veřejných prací byl vyřezán
náletový porost v příkopu vlevo u silnice na ulici
Nádražní a dále náletové dřeviny
v odvodňovacím příkopu za Konrádovými
rovněž v Nádražní ulici,

• z generálního ředitelství HZS ČR jsme obdrželi
rozhodnutí o registraci na státní dotaci
na výstavbu elektronických sirén pro ZHP
Čepro, a.s.; nyní se budeme snažit získat
příspěvek na sirény od fy Čepro; na dodavatele
sirén byla vypsána poptávka,

• RO se zabývala žádostí o povolení
na plynofikaci haly na nádraží,

• RO předloží nejbližšímu zasedání ZO
ke schválení cenu projektu na prodloužení
vodovodu Za Humny,

• opět se zabývala problematikou uvolněného
tzv. „finského domku“; navržený postup bude
předmětem schválení na nejbližším ZO,

• vyjádřila se k dodatečným přihláškám do SBD
Střelice na uvolněný byt po zemřelé paní
Pavlíkové,

• vyrozuměla obyvatele bytovky č.p. 641
o navrhované ceně za pozemek pod bytovkou,

• obdržela pozdrav a pozvánku starosty
spřáteleného městečka Nozay u Paříže
k návštěvě; RO návštěvu doporučuje
s tříčlennou delegací,

• po zrušení novinového stánku na ulici Brněnské
se přestaly prodávat bločkové jízdenky na vlak;
blíže v dalším článku,

• projednávala návrh smlouvy pro opravu
komunikace před novými bytovými domy
v ul. Ant. Smutného,

• jednala se zástupci projektu na cyklostezku
údolím Bobravy,

• RO vypsala poptávku na dodávku inženýrských
sítí (kanalizace dešťová a vodovod) na krátký
úsek budoucí komunikace v ul. Jar. Svobody,

• zabývala se možností zahájit tvorbu nového
územního plánu obce a možností získat na tuto
akci dotaci od JMK.

Luděk Sklenář, místostarosta

Informace o komunikacích v obci
Firma ZEVO a.s. ve spolupráci s firmou M.O.P.

zahájila čištění místních i státních komunikací v naší
obci od zimního posypu dle následujícího plánu:

ve středu 30. března 2005 ulice:
Písečná, Smetanova, Jiráskova, Vanecká,

Bří.Kotrbů a Vršovická,
v pátek 1. dubna 2005 ulice:
Komenského, Školní, Příční, V Cihelně, část

Ant. Smutného, U Kostela, Bezručova, Trpín,
K Myslivně a Jar.Svobody.

Tyto akce by již měly být v této době provedeny.
Poslední čištění je v plánu v pondělí 4. dubna

2005, a sice ulice: část Ant. Smutného, Nová,

Na Hrázi, Úvoz, V Uličce, Pod Lesem, Za Humny,
Malá Stránka.

V důsledku přípravy článku před započetím
těchto čištění mohlo dojít k nějakým změnám v tomto
harmonogramu, za což se čtenářům omlouváme.

Prosíme tedy naše občany, aby u svých domů
pomohli seškrabáním posypového materiálu
na hromádky a aby v den úklidu neparkovali auta
na uvedených komunikacích, aby tyto mohly být
celé očištěny. Při čištění může dojít k poškození
zaparkovaného auta nebo jiného předmětu
ponechaného na komunikaci. Děkujeme vám
za pochopení.

Jak jste si jistě všimli, státní silnice procházející
naší obcí je po zimě plná výtluků a děr. Hovořili jsme
se zástupcem Správy a údržby silnic (SUS)
Moravany. Ujistil nás, že po 31.3. 2005 se bude
u nás silnice opravovat. Jeden z největších výmolů
je na této silnici v ulici Ant. Smutného u obchodu
paní Růžičkové. Dejte tam, prosím, pozor.

Dále zástupce SUS přislíbil vyčištění ucpaných
dešťových vpustí na jejich státní silnici. Pokud víte
o ucpané dešťové vpusti na jakékoliv komunikaci
v obci (státní či místní), nahlaste nám ji, budeme se
snažit o jejich vyčištění.

Pro obyvatele bytovek v ul. Ant. Smutného
č.p. 661 a 644 a nových bytových domů naproti
máme zprávu, že plánovaná oprava komunikace
začne v týdnu od 4.4. a naplno v týdnu
od 11.4.2005. Přesné informace vám sdělí zavčas
zhotovitel prací.

Oprava komunikace naproti DPS začne až
v květnu, rovněž zde budou obyvatelé bytovky
č.p. 643 včas informováni o přesnějším počátku prací.

Dále se Rada obce Střelice dne 4.4.2005 bude
zabývat návrhem stavební komise na opravu
komunikace. O výsledku budou obyvatelé této
ulice informováni.

Luděk Sklenář

60. výročí osvobození Střelic
Před šedesáti lety skončila 2. světová válka,

která těžce dolehla i na Střelice. Fronta se ke Střelicím
přiblížila 18. dubna 1945. Tehdy se ze směru Bratčice
- Mělčany - Silůvky - Prštice - Radostice sovětská
jezdecká a tanková vojska dostala až do katastru
naší obce. Časně ráno 19. dubna obsadila Rudá
armáda Vršovice. V centru obce vypukly střelecké
souboje. Němci na rudoarmějce stříleli z okolních
návrší. Ve čtvrtek 20. dubna začala německá vojska
pronikat proti proudu Bobravy, z opačné strany,
od Ostrovačic, jim šly naproti německé oddíly,
takže hrozilo, že se Němcům podaří údolí Bobravy
získat. Jejich snahou bylo odříznout sovětská vojska
v prostoru Ořechova od vojsk ve Střelicích a Omicích,
což se nakonec naštěstí nepodařilo. Intenzivní boje
pokračovaly ve Střelicích i 21. dubna. Teprve v noci
na 22. dubna se podařilo vytlačit Němce,
kteří využívali železničního náspu, směrem
k Troubsku. Útok Rudé armády, který přišel
od Radostic 23. dubna, zahnal Němce z Mladé hory,
Výhonu a od Myslivny a definitivně je vyhnal
z poničené obce. V bojích padlo 127 rudoarmějců,
na krutost války však doplatili životem i četní
střeličtí občané, jejichž jména připomíná památník
obětem obou světových válek na nám. Svobody.
Jistě si každý z nás přeje, aby se nikdy něco
podobného neopakovalo. Věřím, že sjednocená
Evropa je toho zárukou.

(Čerpáno z knihy Památník obětí světových
válek a národně osvobozovacích bojů v okrese
Brno-venkov, sv. 2, Rajhrad 2000.)

Jindřich Mareš
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Hospodaření obce za rok 2004
Výsledek hospodaření obce ke dni 31.12.2004, jak vyplynul z účetní závěrky a byl vykázán KÚ Jm kraje:

Saldo příjmů a výdajů po konsolidaci - 5 019 810,12 Kč
Změna stavu fondu rozvoje a rezerv - 187 812,30 Kč
Saldo příjmů a výdajů - 4 831 997,82 Kč
Přijaté splátky půjček - 15 500,00 Kč
Poskytnuté půjčky 0
Ostatní příjmy, které neovlivňují výši výsledku hospodaření 0
Ostatní výdaje, které neovlivňují výši výsledku hospodaření 26 852,00 Kč
Výsledek hospodaření k 1.1.2004 - 693 174,37 Kč
Celkový výsledek hospodaření k 31.12.2004, - 5 513 820,19 Kč
který se rovná účtu 933 k 1.1.2005
Zaúčtované rozpočtové příjmy za rok 2004 celkem účet 217 66 758 364,57 Kč
Zaúčtované rozpočtové výdaje za rok 2004 celkem účet 218 - 71 579 010,39 Kč
Výsledek hospodaření k 1.1.2004 - 693 174,37 Kč
Saldo příjmů a výdajů - 5 513 820,19 Kč

Stav na účtech ke dni 31.12.2004:
Běžný účet 1 218 809,90 Kč
Běžný účet /na ČOV/ 2 369,91 Kč
Sociální fond 172 837,23 Kč
Fond rozvoje bydlení 1 330 641,70 Kč
Celkem 2 724 658,74 Kč
Za rok 2004 bylo zpracováno a odevzdáno daňové přiznání k dani z příjmu právnických osob za obec
Střelice. Jednalo se o zdanění:
Příjmy z nájmů obecního majetku 653 751,66 Kč
Příjmy z prodeje majetku 395 528,00 Kč
Příjmy ostatní 51 148,00 Kč
Celkem příjmy, které jsou předmětem daně 1 100 427,66 Kč

Po odpočtu částky, kterou lze uplatnit u poplatníků, kteří nejsou zřízeni nebo založeni za účelem podnikání
byla vypočtena daňová povinnost ve výši 215 684,-Kč. Dle rozpočtových pravidel je tato daň příjmem
obce. Daňové přiznání bylo podáno správci daně dne 22.3.2005.

Inventarizace majetku obce za rok 2004
Na základě příkazu starosty obce č. 1/2004 a v souladu se zákonem o účetnictví byla provedena průběžná

fyzická inventarizace majetku ke dni 30.11.2004 a ke dni 31.12.2004 periodická dokladová inventarizace
majetku a závazků. K provedení inventarizace byla jmenována ústřední inventarizační komise a pět dílčích
inventarizačních komisí. Provedenou inventarizací byl ověřen skutečný stav hmotného a nehmotného
majetku obce, pohledávek a závazků. Výsledky byly vyhodnoceny a nebyly shledány rozdíly.

Stav majetku obce Střelice ke dni 31.12.2004 činí:
Budovy a stavby 103 254 370,40 Kč
Pozemky 17 991 944,00 Kč
Dlouhodobý hmotný majetek 2 388 978,00 Kč
Drobný dlouhodobý hmotný majetek 2 640 376,10 Kč
Dlouhodobý nehmotný majetek 490 195,00 Kč
Drobný dlouhodobý nehmotný majetek 228 413,00 Kč
Nedokončené investice 78 077 685,75 Kč
Záloha na investice 27 000,00 Kč
Operativní evidence DDHM 533 381,50 Kč
Operativní evidence DDNM 42 762,30 Kč
Zásoby 4 182,85 Kč
Bankovní účty 2 724 658,74 Kč
Pohledávky 909 656,60 Kč
Závazky 4 167 641,56 Kč
Poskytnuté půjčky z FRB 1 169 410,00 Kč
Přijaté návratné fin. výpomoci (FRB) 1 600 000,00 Kč
Přijaté návratné fin. výpomoci (SFŽP) 6 735 000,00 Kč

Informace o prodeji jízdenek v rámci IDS a na vlak.
V důsledku zrušení prodeje ve stánku na křižovatce ulice Brněnské s ulicí Novou a Za Humny (paní

Remzieva) se přestaly prodávat i jízdenky na vlak. Snažili jsme se zajistit prodej jinde, ale marně. Z provozních
důvodů žádný z pěti oslovených subjektů provozujících služby nebo obchod poblíž nádraží Střelice dolní
tento prodej nemá zájem uskutečnit. Pokud by měl někdo z našich občanů (vhodné pro důchodce, maminky
s dětmi v domácnosti,...) zájem o tento prodej, může se u nás přihlásit, sdělíme mu k tomu podrobnější
informace. Po dohodě s p. Jašou lze k této činnosti využít i stánek po paní Jašové, lze jej případně umístit
na jiné místo, než je nyní. Nebo se pokusíme najít jiné řešení o místu prodeje. Než se záležitost prodeje
lístků na vlak vyjasní, budou se jízdenky prodávat přímo ve vlaku. Lze též použít jízdenku na vlak ze systému
IDS. Dále sdělujeme, že v prodejně nápojů pana Jakubce na Brněnské byl zahájen prodej jízdenek
pro dopravu v Integrovaném dopravním systému. Podrobnosti, jaké druhy jízdenek tu lze zakoupit, se dozvíte
přímo tam. Prodej časových jízdenek pro IDS na střelické poště zůstává zachován.

Luděk Sklenář

LSPP
MěÚ Šlapanice nám oznámil, že od 1.4.2005

dojde ke změně v poskytování lékařské služby první
pomoci. Ta bude poskytována FN nemocnicí
Bohunice takto:
Dospělí, včetně stomatologie - dětská
stomatologie (Bohunice, Jihlavská 20)
pracovní dny: 16:00 - 24:00 hodin
so, ne, svátky: 8:00 - 20:00 hodin

Děti (Dětská nemocnice, Černopolní 9)
pracovní dny: 16:00 - 7:00 hodin
so, ne, svátky: nepřetržitě

Telefonní čísla nám budou dodána do 31.3.2005,
pak je uveřejníme.

Předprofesní příprava
S platností od 1.1.2004 byl se souhlasem

zřizovatele - tj. Jihomoravský kraj - otevřen v Ústavu
sociální péče Střelice u Brna, příspěvková organizace,
Tetčická 69/71, 664 47 Střelice u Brna, pro mentálně
postiženou mládež kurs předprofesní přípravy (dále
jen PP) formou týdenního pobytu s kapacitou 6 hochů
a 2 dívky. PP je takové pracovní vzdělávání osob
s mentálním postižením, které je připraví na pracovní
činnosti, které budou moci uplatnit ve svých rodinách
nebo v malých - nejlépe rodinných - provozovnách.

Podmínky pro přijetí:
1. Splnění podmínek přijetí do ÚSP pro mládež

dle § 75 vyhlášky č. 182/1991 Sb.
2. Doporučení lékaře pro zvolený pracovní obor.
3. Úspěšné absolvování pomocné nebo zvláštní školy.
4. Rozhodnutí o přijetí bude vystaveno s platností

3 měsíců (zkušební doba) a další rozhodnutí
na dobu 21 měsíců - celkem na 2 roky.

Možnosti PP:
• výroba košíkářského zboží,
• práce v keramické dílně, popř. výroba

keramického zboží,
• tkaní koberců a gobelínů,
• zpracování ovčího rouna,
• výroba prostírání z viskocelu a dekorací

z přírodního lýka,
• výroba papučí,
• úklidové práce,
• práce s úklidovým strojem - automatická myčka

podlah ICM 18BT (bateriová),
• práce na zahradě,
• mandlování prádla,
• obory je možné kombinovat - absolvovat PP

ve více oborech za podmínky, že PP nepřesáhne
dobu 2 let.

V jednotlivých dílnách a profesích jsou tito klienti
zařazeni dle přání zákonného zástupce a jejich
pracovní úspěchy a profesní růst i organizace práce
jsou sledovány. Před uplynutím tříměsíční zkušební
lhůty je vyhotovena zpráva o klientovi PP v písemné
podobě, která je následně předána zákonným
zástupcům klienta. V případě, že se ukáže, že klient
je vhodný pro zařazení do PP, pak zákonný zástupce
rozhodne, zda bude klient v PP pokračovat a vyjádří
souhlas s ústavem navrženým pracovním zařazením
klienta. Za těchto podmínek je navrženo zřizovateli,
aby pobyt klienta v ústavu prodloužil v celkovém trvání
i se zkušební lhůtou na dobu 2 let. Podrobné informace
o druhu služeb, které jsou klientům s týdenním pobytem
poskytovány, podává sociální pracovnice ústavu
na tel. čísle 547422817. Další informace o zařazení
klientů do PP ve Střelicích i o celém zařízení je možné
najít na http://web.iol.cz.

Mgr. Jiřinka Kubalčíková, ředitelka ÚSP Střelice
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Střelické muzeum informuje
Střelické muzeum připravuje další výstavu

o historickém vývoji domovní zástavby v naší obci.
Na výstavě si připomeneme pouze ty domy z naší
obce, u kterých v letech 1870 - 1880 došlo
ke stavebním změnám. Oproti poslední výstavě se tak
současnosti přiblížíme o 10 roků, přesto nás od ní bude
dělit 125 roků, což odpovídá životu asi čtyř generací.
Výstava bude otevřena opět druhou neděli v měsíci,
tedy 10. dubna, od 14:30 hodin do 18:30 hodin
ve výstavní síni Střelického muzea. Srdečně zveme
všechny zájemce o historii naší obce.

Ing. Václav Dlapka

Pejsek Filip a úklady velkoměsta
Bylo to velice dávno, kdy lidem již přestaly stačit

malinké vesničky, a proto začali stavět více domů
pohromadě. Vznikala malá městečka. Z některých
městeček se stala velkoměsta.

V takovém velkoměstě žila rodina pana Františka
Brzobohatého. Měli dvě děti, Jeníčka a Aničku.
Tatínek byl podnikatel. Vlastnil pekárnu, ve které pekl
spoustu dobrot, ale hlavně chleba. Chléb byl tak
dobře vypečený a chutný, že jeho pekárnu proslavil
po celém okolí.

Tatínek měl v práci vždy hodně vyřizování,
takže domů přicházel pozdě. Na výchovu Jeníčka
a Aničky mu zbývalo jen málo času. Vychovávala
je maminka. Děti byly velice rozmazlené. Nejvíce
času proseděly u počítače.

Jednoho dne venku svítilo sluníčko,
a proto maminka rozhodla, že všichni půjdou
na procházku do parku. Na vycházce děti nejdříve
maminku uprosily, že chtějí jít do cukrárny na pohár.
Dojídaly pohár, když do cukrárny vešla paní
s pejskem. Obě děti přestaly jíst a dívaly se na pejska,
který byl velice roztomilý. Dojedly, maminka zaplatila.
Když vyšli ven, Jeníček s Aničkou okamžitě začali
prosit maminku, že chtějí také pejska. Maminka rázně
prohlásila, že o zakoupení pejska musí také
rozhodnout tatínek.

Když se vrátili se z procházky, tatínek byl již
doma. Děti se ani nepřezuly a utíkaly za tatínkem
prosit o zakoupení pejska. Tatínek se nechal
přemluvit a pejska na přímluvu maminky dovezl
z útulku pro pejsky.

Pejsek se jmenoval Filípek. Byl černý jako uhel,
měl krásné velké oči a byl velice čistotný. S dětmi
se velice rychle spřátelil. Uplynulo několik málo
týdnů a Anička i Jeníček o pejska Filípka neměly už
žádný, ale vůbec žádný zájem. Tím vlastně přestalo
pro pejska Filípka skotačení v parku a rovněž
pravidelné venčení. Mamince vznikla další
povinnost, začala chodit pejska Filípka venčit sama.
Času mamince mnoho nezbývalo, a tak pejsek

Filípek začal být na obtíž. Stávalo se, že maminka
pro samou práci na Filípka zapomněla. Filípek již
nemohl vydržet a sem tam udělal v předsíni loužičku.
Maminku to začalo zlobit, takže jednoho dne,
když pejska venčila, nenápadně odešla a nechala
Filípka osudu.

První noc přespal v parku a doufal, že se panička
vrátí, ale nestalo se. Tak se pejsek Filípek stal
bezdomovcem. Celou noc měl sen, že spí ve svém
pelíšku. Ranní probuzení bylo velkým zklamáním,
ležel venku pod opuštěnou lavičkou. Dostal veliký
hlad. Stal se z něj žebrající pejsek, který chodí
od lavičky k lavičce a loudí od lidí, kteří zde
odpočívají, kousek žvance na zasycení svého
kručícího žaludku. Vodu pil z potůčku, který protékal
parkem. Pro Filípka to bylo veliké ponížení. Zanevřel
na lidské pokolení. Spával pod jednou terasou,
kde bylo přece jenom tepleji. Neměl žádné
kamarády. Někteří bezcitní lidé dovedli být velice zlí,
dokázali do něj kopnout a mnohdy byl i bezdůvodně
zbit. Pejsek Filípek začal vzpomínat na svůj
předcházející domov, kde měl kamarády, svoji
pěknou postýlku v kotci, dostal každý den svoji porci
jídla a byl spokojený.

Do útulku se dostal od jedné paní, která byla
velice hodná. Paní zemřela, a proto Filípek putoval
do útulku.

Sluníčko začalo zacházet za obzor. Pejsek Filípek
šel do svého pelíšku. Vtom uviděl na lavičce sedět
staršího pána, který byl velice smutný. Přišel
k němu. Posadil se naproti a sledoval, co se vlastně
bude dít. Pán pozvedl hlavu a jak se na něj podíval,
maličko se pousmál a řekl: „Pejsku máš tak smutné
oči jako já. Nevím, proč je máš smutné ty, ale já jsem
měl pěkného pejska, zrovna jako jsi ty. Byl to
jezevčík a jmenoval se Béďa. Šel jsem s ním
na procházku a museli jsme přejít po přechodu
pro chodce. Bezohledný řidič nám nedal přednost.
Jezevčík Béďa byl na vodítku a šel na jezevčí délku
přede mnou. Řidič na nás nebral žádný ohled,
i když jsme již byli v půlce přechodu, objel nás a
rychle se vrátil na pravou stranu. Zadní kolo ťuklo
mého Béďu přes čumáček, na místě zhasl jeho
život a moje poslední radost, kterou jsem na světě
měl... Zůstal jsem úplně sám. Sedávám doma
v křesle, dívám se na televizi a jeho pelíšek je
prázdný, nemohu si s nikým povídat.“

Neznámý pán vstal z lavičky a pomalu šel
k svému domovu. Filípkovi bylo pána líto, a proto se
vydal za ním. Moc dobře věděl, co to je samota.
Pomalu se za ním rozběhl a chtěl neznámého pána
doprovodit k jeho domovu. Pán se ohlédl a řekl:
„Snad také nejsi sám?“ Filípek mluvit neuměl, ale zato
měl krásné oči, které se v okamžiku, kdy na něj pán
promluvil, rozzářily. Pán s úsměvem řekl: „Když jsi
sám jako já, můžeš jít se mnou domů.“

Filípek začal radostí vyskakovat, že získal nového
pána, který má určitě rád pejsky. Pán byl na něj velice
hodný, a tak Filípek po dlouhé době zase usínal
v pelíšku. Měl svoji mističku, do které dostával
čerstvou vodu, v druhé mističce se vždycky
pro něho našlo něco na zub. Filípek dělal svému
novému pánovi radost a oba spolu byli šťastni.

Jaromír Doubek

Vzpomínka
Ve čtvrtek 10. března jsme se v klášterním kostele

sv. Leopolda u Milosrdných bratří v Brně rozloučili
s PhDr. Miroslavou Terezií Ludvíkovou, CSc. Dnešní
šedesátníci si jistě pamatují na dobu,
kdy ve střelické škole učila - bylo to v letech
1952 - 1956. A také všichni ti, kdo se zabývají
udržováním krásné tradice střelických hodů,

všechny rodiny, které si uchovávají ten správný
střelický kroj, ti dobře vědí, jak velikou a účinnou
pomocí byla odborná porada paní doktorky
Ludvíkové. Byla jednou z těch šťastných lidí, u nichž
se spojuje koníček a profese. Její láskou byly lidové
kroje a po většinu života pracovala v Etnografickém
ústavu Moravského zemského muzea. Napsala
ve svém oboru řadu větších i drobnějších
vědeckých prací, za všecky jmenujme Kroje
brněnského venkova, Moravské a slezské kroje,
Lidová výšivka na Brněnsku a mnoho dalších. Díky
její neúnavné sběratelské práci se Moravské
zemské muzeum může pochlubit rozsáhlou sbírkou
krojů a lidových výšivek. I když později žila v Brně,
Střelice byly jejím domovem a její láskou. Byla
pravidelnou účastnicí našich hodů a jednu z jejích
posledních návštěv v naší obci věnovala besedě
se střelickými seniory. Měla zde dobré přátele a ti jí
také věrně navštěvovali a přinášeli potěchu,
když byla pro těžkou a nepříjemnou nemoc po dva
roky upoutána na lůžko a svá poslední léta musela
prožít v léčebně pro dlouhodobě nemocné.

Její vědecké práci bude věnován obsáhlejší
článek v ročence Etnografického ústavu Folia
ethnographica, kterou máme přislíbenou pro naše
střelické muzeum spolu s podrobnou bibliografií.

Naše vzpomínka však patří především Miroslavě
Ludvíkové, dobré a laskavé ženě, která málokdy
odmítla pomoc druhým, opravdové křesťance,
která tolik milovala naši obec a která nám bude
chybět. Zemřela ve věku 81 let a je pochována
v rodinném hrobě na brněnském Ústředním hřbitově.

L. Marková

Zápis dětí do mateřské školy
Každoroční akcí školy v měsíci březnu bývá zápis

dětí do mateřské školy. Ten letošní, který se
uskutečnil 10.3., byl výjimečný tím, že se na školní
rok 2005 - 2006 přihlásilo 84 střelických dětí
ve věku od 3 - 7 let, což je nejvyšší počet
za uplynulých několik let. Z nich 28 se zařadí mezi
předškoláky. Zájem o docházku dítěte projevily
i maminky, které jsou na mateřské dovolené.
Mateřská škola může do svých 3 tříd přijmout pouze
70 dětí. My se budeme snažit vytvořit dětem takové
prostředí, aby své odloučení od maminky
překonávaly s úsměvem.

Za celý kolektiv MŠ - Z. Hloušková

Školní lyžařský kurs 2005
Všechno vypuklo 19. února 2005, když se

před střelickou školou objevil autobus. Všichni
začali nakládat svá zavazadla, lyže, sjezdovky
i běžky, do úložného prostoru. Ještě jsme se stihli
rozloučit s rodiči a už jsme seděli na sedadlech
autobusu. Všude panovala dobrá nálada, a tak
není divu, že si nikdo nevšiml, že jsme urazili
pořádný kus cesty. Asi po třech hodinách jízdy
jsme dorazili do Hynčic, kde nás již čekali majitelé
ubytovny Spartak, ve které jsme se zabydleli. Ten
den už se nešlo ani lyžovat, ani běžkovat, ale
alespoň jsme se podívali na svah, kde se budeme
učit. K večeru nás pan ředitel seznámil s denním
rozkazem, který byl dodržován po celý týden a
vypadal asi takto: Ráno ve čtvrt na osm nás
vzbudila služba, šli jsme na snídani a nejpozději
do půl deváté stáli všichni nachystaní na
autobusové zastávce, kde jsme čekali na skibus.
Dopoledne jsme lyžovali asi dvě a čtvrt hodiny,
pak nás čekal oběd a zasloužený polední klid. Ve
dvě hodiny odpoledne jsme se opět kompletně
seřadili na zastávce autobusu. Své schopnosti
a snahu jsme mohli ukazovat do čtvrt na pět, a
pokud se nám podařilo udržet se na nohou a
nepadnout únavou, odebrali jsme se na večeři.
Do sedmi hodin jsme relaxovali, abychom do
večerního programu byli fit. Program se skládal
ze dvou částí, nejprve jsme zhlédli poučné video
(o perfektním seřízení lyží, navoskování běžek
aj.), poté následoval zábavný program, který
měla na starost služba a při němž jsme se
odreagovali. A když ukázaly hodinky půl desáté,
šlo se spát. Tak nějak probíhal každý den. Rozdíl
byl jen v tom, že díky paním učitelkám Monice
Pernové a Jarmile Svobodové, panu řediteli
Vladimíru Urbancovi a panu Zdeňku Kašparovi
jsme byli den ode dne na lyžích lepší. Děkujeme
za trpělivost a krásně strávený čas na horách.

Třída 7. B
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Expedice Hynčice doma!
Po týdnu bádání a hledání Yettiho v Hynčicích

pod Sušinou se vrátila expedice složená z žáků
naší školy a dospěláků, kteří se starali o jejich
bezpečí a zdárný průběh náročné akce. Podle
neověřených zpráv se na území Jeseníků objevil
ze zcela neznámých důvodů tajemný obyvatel
Himálaje - Yetti. Prozradily ho obří stopy ve sněhu
a spousta zanechaných vzkazů pro naše badatele.
Ti se přes den věnovali převážně zlepšování svých
lyžařských dovedností, ve večerních hodinách
potom plnění náročných úkolů. I když se
s příchodem jarního počasí Yetti stáhl zpět do své
domoviny, přesto byla expedice úspěšná a příští
rok může zdárně pokračovat!

Chtěli bychom poděkovat touto cestou všem,
kteří nám umožnili uskutečnit tento zimní tábor, všem
sponzorům, kteří dětem svými dárky zpříjemnili
pobyt a také hlavně Andree a Zdeňku Kašparovým,
Zdeňce, a Davidu Kadlecovým a Janě Popkové
za to, že se obětavě celý týden ve svém volnu
dětem věnovali.

M. Pernová a J. Svobodová

Oddíl kopané FK Sokol Střelice
Vážení sportovní přátelé, příznivci střelického

fotbalu, jarní sezóna je přede dveřmi. Věříme, že si
na místní hřiště opět najdete cestu a vytvoříte
bouřlivou atmosféru na podporu domácího týmu.
Pro velký zájem předkládáme rozpisy utkání všech
našich týmů.

Rozlosování muži - jaro 2005
3.4. ne 16:00 A.S.A. ES Únanov - Střelice
10.4. ne 16:00 Střelice - MR Znojmo
16.4. so 16:30 Čechie Zastávka - Střelice
24.4. ne 16:30 Střelice - Kohoutovice B
30.4. so 16:30 FK Hatě - Střelice
8.5. ne 16:30 Střelice - Baník Zbýšov
15.5. ne 16:30 Popice - Střelice
22.5. ne 16:30 Střelice - Bohunice B
29.5. ne 16:30 Střelice - Popůvky
5.6. ne 16:30 Újezd u Brna - Střelice
12.6. ne 16:30 Střelice - Šaratice
19.6. ne 16:30 SK Křenovice - Střelice

Rozlosování dorost - jaro 2005
10.4. ne 10:00 Střelice - Modřice
17.4. ne 10:00 Vysoké Popovice - Střelice
24.4. ne 10:00 Střelice - Deblín
30.4. so 14:15 Oslavany - Střelice
8.5. ne 10:00 Střelice - Zakřany
15.5. ne 10:00 Střelice - Popůvky
22.5. ne 14:15 Zbraslav - Střelice
29.5. ne 10:00 Střelice - Vojkovice
4.6. so 14:15 Troubsko - Střelice

Rozlosování žáci - jaro 2005
10.4. ne 14:00 Střelice - Řeznovice
17.4. ne   8:30 Deblín - Střelice
24.4. ne 14:30 Střelice - Říčany
8.5. ne 14:30 Střelice - Domášov
15.5. ne 14:30 Mor. Knínice - Střelice
22.5. ne 14:30 Střelice - Ketkovice
29.5. ne 14:30 Střelice - Zbraslav
4.6. so 14:30 Nová Ves - Střelice
12.6. ne 14:30 Střelice - Zbýšov
19.6. ne 14:30 Vev.Knínice - Střelice

Za výbor FK Sokol Střelice Josef Šimerda

Košíková

Výsledky SOP Muži:
Sokol Bystřice - Sokol Střelice 100:70 (46:31)
Karafiát A. 16, Urbanec V. 11, Kudláček M. 10,
Gregr R. 8, Kučera J. 8, Švestka M. 8,
Karafiát K. 7, Švestka R. 2, Karafiát M. 0.

TJ Nové Město n. M. - Sokol Střelice 91:64  (41:24)
Karafiát A. 29, Karafiát K. 13, Gregr R. 7,
Karafiát M. 6, Švestka M. 4, Švestka R. 2,
Urbanec V. 2, Kučera J.  1.

Výsledky SOP starších dorostenců:
Sokol Podolí - Sokol Střelice  65:85 (41:53)
Karafiát K. 31, Valášek V. 22, Boháč V. 15,
Kozel O. 8, Hotař P. 6, Prchlík M. 3, Chudík R. 0,
Polách I. 0, Slavík R. 0.
Sokol Podolí - Sokol Střelice  73:87 (29:48)
Valášek V. 37, Karafiát K. 18, Boháč V. 15,
Chudík R. 6, Kozel O. 3, Hotař P. 2, Polách I. 2,
Prchlík M. 2, Slavík R. 2.

Košíková v dubnu:
Sobota 2.4.  - Turnaj
generací v košíkové -
- začátek ve 13:00 hodin.
Sobota 9.4. SOP muži:
Sokol Střelice  - Sokol Babice
nad Svitavou „B“ ve 14:00.
Neděle 10.4. SOP muži:
Sokol Střelice - Adamov
v 10:00 hodin.
Sobota 9.4. SOP starších
dorostenů:
Sokol Střelice - Slovan Hodonín v 9:30 a 11:30.

Miroslav Karafiát

Výsledky šachy OP I

Ročník 2004 - 2005
Pořadí Družstvo Zápasy Výhry Remi Prohry Skore BODY

1. KME DDM Kuřim B 9 6 2 1 45,5 14
2. Orel Ořechov B 9 5 2 2 38 12
3. Sokol Střelice B 9 5 1 3 43 11
4. ŠK Bydo Zakřany B 9 5 1 3 41 11
5. Lokomotiva Brno G 9 5 1 3 39 11
6. TJ Slovan Ivančice 9 3 3 3 36 9
7. ŠK  Židlochovice 9 3 2 4 40,5 8
8. ŠK Sokol Tišnov B 9 4 0 5 32,5 8
9. ŠK Tetčice B 9 3 0 6 28,5 6
10. KME DDM Kuřim C 9 0 0 9 15 0

Okresní přebor
Získané body / z kolika partií 98-99 99-00 00-01 01-02 02-03 03-04 04-05
Bartl Tomáš 2/5 2/8 0/1 - - - -
Farář Václav - - 6/10 5,5/9 7,5/10 7/9 5,5/9
Horák Karel 3,5/7 9/11 6/10 5,5/10 7/9 4,5/8 -
Horák Miloš 6,5/8 6,5/10 1,5/4 - 4/5 2/2 4/9
Hruška Vladimír - 7,5/11 7,5/10 6,5/10 9,5/10 6,5/8 -
Jager Stanislav 2/3 0/2 0/2 0/1 - - -
Klíma Václav - - - - - - 1/5
Kubínek Roman 4/8 5,5/10 3,5/10 6,5/10 7/10 8/9 -
Kučera Vladislav - - - 4/8 6/9 4/9 7/9
Peška Jan 4,5/8 6,5/11 5/9 8/9 3,5/6 4/7 6,5/9
Pokorný Radovan - - - - - - 4,5/8
Skoumal Bohumil - - 6,5/9 6/10 6,5/10 7/9 5/9
Sojka Oldřich 3/8 1,5/11 6,5/9 6,5/9 2,5/6 - 6/9
Stehno Pavel 4/6 0,5/3 - - - - -
Urbanec Vladimír 5,5/7 8/11 4,5/6 3/4 4/5 3/4 3,5/5
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Nové knihy v obecní knihovně

Beletrie pro dospělé
P. Coelho Veronika se rozhodla zemřít
J. Deaver Zahrada bestií
W. Eastlake Umírali jsme v bambusu
V. Fojtová Sanatorium smrti
P. Frýbort Válka policajtů, Bodyguard
D. Garlock Víc než vzpomínka
N. Gordon Rabi, Poslední žid
A. Christie Tajemný protivník
V. Javořická Domeček pod lipami
I. Kraus Snídaně v poledne
E. Peters Děti bouře
A. Sarnová Nepláče, zpívá
N. Sparks Svatba
L. Vaňková Pán stříbrné růže
K. Štorkán Meč magistra medicíny
K. Štorkán Katova vinice

Naučná pro dospělé
E. L. Blandford Nacistické tajné služby
A. Drncová Perníčky, dorty, zákusky
K. Lukavská Rozhovory s dědečkem
T. Saunders Kóta 112
J. Šmíd Obrázky z Korsiky
P. Vandenberg Po stopách Tutanchamona

a dalších objevů

Beletrie pro děti
E. Blyton Dobrodružství u Tajné hory
T. Brezina Bráchové a jiné katastrofy
D. Shan Upíří hora
J. Wilsonová První starosti
J. Wilsonová Povídání o chytrých zvířátkách
E. Vesco Magická říše kouzel

Harryho Pottera

Zajímavost pro bystření mysli
Další hádanky pro probuzení hlavy po zimním spánku.

Řešení hádanek z minulého čísla:
První příklad:
Obyvatele Prahy rozdělíme do m = 500 001

skupin tak, že do i-té skupiny dáme všechny ty
z obyvatelů, kteří mají právě i vlasů (i = 0, 1, 2, ... ,
500 000). Podle antropologického tvrzení v zadání
úlohy každý obyvatel Prahy náleží do právě jedné
z těchto skupin. Protože počet Pražanů n je větší
než počet skupin m, plyne z toho, že v některé
skupině je více než jeden Pražan, tj. existují alespoň
dva Pražané s týmž počtem vlasů na hlavě.
Dokonce jich bude daleko více než dva.

Poznámka: Při řešení jsme použili velmi efektního
kombinatorického pravidla zvaného Dirichletův

princip neboli též přihrádkový princip. Tento název
pochází z toho, že rozdělení objektů do skupin si
v něm lze představit jako jejich rozmístění
do od sebe oddělených přihrádek.

Druhý příklad:
Jde o typickou kombinatorickou úlohu. Můžeme

vybrat 5 možností pro jazyk, ze kterého se bude
překládat a již jen čtyři možnosti jazyka, do kterého
se bude překládat. Všechny možnosti, které takto
můžeme obdržet jsou rovny součinu: 5 x 4 = 20.

V kombinatorické teorii se jedná o variace druhé
třídy z pěti prvků. Variace proto (na rozdíl
od kombinací), že zde záleží na pořadí volených
prvků, v našem případě záleží tedy na pořadí
z kterého jazyka se překládá a do druhého jazyka.

A kdo chce řešit další hádanky,
tak může jít na další:

1. Zkuste vyřešit tuhle zajímavou hádanku:
Tereze je 20 roků. Její věk je dvojnásobkem věku,
který měla Anna, když Tereze bylo tolik roků, jako je
Anně dnes. Kolik let je Anně dnes?

2. Strana čtvercové zahrady je 30 m. Kvůli
stavebním úpravám v okolí zahrady se má
zahrada změnit na obdélník o stejné ploše jako byla
plocha původní čtvercové zahrady. Nový plot
kolem nové zahrady má mít délku pěti třetin délky
kolem původní čtvercové zahrady. Zkuste určit
délku a šířku nové zahrady.

Přeji Vám opět trpělivost a úspěšné řešení.
Počítáním se pěkně osvěžíte po vysilující práci
na zahrádce.

Luděk Sklenář

Vzpomínky VII
Antonín Švestka
Pokračujeme ve zveřejňování vzpomínek

střelického občan. V této části se již dostává
do blízkosti východní fronty I. světové války.

Na konečnou stanici dojeli jsme již večer za úplné
tmy. Naštěstí však byly na této povozy od baterie
4. pro nějaký fasunk. Těmto nás náš vedoucí předal
a sám zůstal na nádraží a prvním vlakem vrátil se
do Vídně. My naložili svoje ruksaky a chvílemi šli a
zase se vezli. U čtvrté baterie zůstali tři a my zbylí
byli předání cugsfírovi od baterie třetí, který tam byl
na koni pro poštu. Teď nám to šlo již hůře,
neboť jsme celou svoji výzbroj museli nést a sněhu
bylo tam dosud po kolena. Klopýtali jsme potmě
za koněm, zpocení a celí utahaní. Konečně jsme
dorazili na místo. Služba nás hned ubytovala
po krytech, každého jinde. V noci jsme se svými
ubytovateli nemluvili, protože tito spali a nedali se
nijak vyrušovat. I my po třídenní jízdě vlakem jsme
brzy usnuli jako zabití. Až ráno teprve jsme
vyvalovali oči na zdejší zařízení. Vklíněna do lesa
stále před námi stáj na 200 koní, zbudovaná vojáky,
celá ze dřeva. U té vyvrtaná studně s pumpou,
která stačila zásobit celé to množství vodou.
Po obou stranách vykopány ve stráních kryty
pro mužstvo, vždy asi pro 5 mužů jeden kryt. Jeden
telefonista zůstal zde. Se zbývajícím
Bedienungskanonierem (dělostřelec obsluhy) jsme
před polednem byli odesláni do Feuerstellungu
(palebné postavení) k dělům. Tam byl kamarád
přidělen k jedné obsluze. Já jsem byl odkázán
k druhému dělu, které toho dne mělo donést oběd
na pozorovatelnu (Beobachtunsstand). Zde byl
dělovodem (Geschützführer) kpt. Duchoň z Tuřan.
Byl to první krajan, který se zde ke mně hlásil.
Pracovával s Vykoukalem Tomášem z čísla 216 jako
tesař. Po obědě pokračoval jsem v cestě
na pozorovatelnu, kam jsem byl určen. Vojín nesoucí
oběd vedl mě stále kupředu, trochu do kopce.
Když jsme dosáhli vrchu, naskytl se nám krásný
rozhled. Vlevo asi půl hodiny daleko po obou
stranách řeky Ihvy leží město Dubno. Před námi
kouří se z mnoha krytů jak našich, tak ruských
pěšáků. Bylo pěkně vidět zákopy střelecké
i spojovací, naše i ruské. Dále za ruskou frontou
dědiny a dědinky, všechno dosud přikryto bílým

hávem sněhu. Vše v takovém velebném klidu,
jako by ani války nebylo. U osaměle stojící borovice
vstoupili jsme do spojovacího zákopu. Na druhém
konci tohoto minuli jsme napřed kryt důstojnický a
potom hned jsme přišli ke krytu posádky
pozorovatelny. Přivítal mě zde pan Feuerwerker
Kavka, Čech z Čáslavě, a dva další, pozorovatelé
a telefonista. Čtvrtý muž této posádky odešel právě
do kursu na měření vzdáleností a na jeho místo jsem
byl dosazen. Úplně na konci spojovacího zákopu
byla pozorovatelna. Byl to kryt v zemi jako jiné,
jen na nepřátelskou stranu byl výhled asi 1,50 m
dlouhý a 20 cm vysoký. Umístěn byl zvnitřku
nad hlavou průměrně vysokého muže. Zvenku asi
půl metru nad zemí. Pozorování dělo se periskopem,
poněvadž přímé pozorování bylo nebezpečné.
Stávalo se totiž, že když se otevřely dveře, zasvitlo
to ve výhledu a mnozí nepřátelští vojíni rádi zkoušeli
svoje střelecké umění a zvolili si často za cíl výhled
pozorovatelny. Teď však byl na frontě klid,
a proto pozorovatelna byla osiřelá. Sušilo se v ní
dřevo na topení.

Feuerwerker Kavka seznámil mě s terénem a
hned jsem začal držet službu. Střídali jme se tak,
že na každého přišla služba vždy druhou noc,
jednou z večera do jedné a podruhé od jedné v noci
do rána. Hlavní věcí bylo poslouchat, co se děje
vpředu, neboť několikrát za noc bylo požadováno
situační hlášení.

Ve dne jsem povětšině jako nejmladší uklízel a
staral se o dřevo na topení. Fahrkanonieři nám
dotáhli ke vchodu do zákopu klády, které jsme
s Vormeistrem pořezali a já pak pomalu štípal a
odnášel sušit. Vodu na umývání jsme získávali
rozpouštěním sněhu. Obstarával to vždy ten,
který měl službu od jedné do rána. Snídaně, obědy,
večeře, chléb a pitnou vodu nám nosili třikrát denně
od obsluhy. Jinak tam plynul čas dosti příjemně.
Žádný ze tří šarží nebyl ani nafoukaný ani pánovitý.
Když bylo venku nějak škaredě, hrávali jsme i karty.
Zvláště pan Feuerwerker Kavka byl velice
přívětivý. Měl několik vyznamenání za udatnost a
u velitele baterie byl zvlášť dobře zapsán. Bylť sám
mistrem v řízení střelby.

V důstojnickém krytu byl vždy některý
z důstojníků, kteří se zde střídali ve službě
pro případ, že by se něco strhlo. Zde však byl klid.
Jen v noci se pod námi nebo na některé straně
rozštěkal kulomet nebo zahovořily pušky. To však
vždy jen na chvíli.

Někteří důstojníci, když jim byla samotným dlouhá
chvíle, chodili k nám na besedu. Jeden Fähnrich nás
dokonce fotografoval a věnoval každému obrázek
na památku, který je v albu dodnes.

Kam
Levý ruce
2.4.2005 - 19:00 hodin
Koncert rockové kapely v rámci pravidelných
koncertů každou 1. sobotu v měsíci v S-Clubu
Sokolovny pořádá Sešlost.

Víkend v pohybu
22.4.2005
Víkend s aerobicem v rekreačním středisku
Kratochvílův mlýn na Vysočině (12 km od Třebíče).
Jedná se o samotu obklopenou lesy v těsně blízkosti
řeky Jihlavy. Možnost půjčení kol, loděk, k dispozici
stolní tenis, volejbalové hřiště, krytý rodinný bazén
(20,-Kč/os.), sauna (350,- Kč/10 lidí), tělocvična,
ohniště. Cvičení 3x denně (Aerobic, P-class,
Bodybalance). Ubytování ve 2 - 3 lůžkových pokojích
s vlastním sociálním zařízením. Plná penze - výborná
kuchyně. Doprava vlastní. Cena: 1.100,-Kč/osoba/
víkend. V ceně je zahrnuto:ubytování, strava,
cvičení. Ne pití. Info: D. Vodičková 608408415
nebo osobně v Sokolovně ve Střelicích vždy po, čt
ve 20:00 hodin.


